
مسکن

دانشجویان خواستار توقف 
واردات بی رویه شدند

دانشجویان معترض به سیاست های وزارت 
صنع��ت، مع��دن و تج��ارت، روز گذش��ته در 
مقابل ساختمان این وزارتخانه تجمع کردند و 
تعرفه ترجیحی بین ایران و ترکیه را همچون 
قرارداد ترکمنچای دانستند. جمعی از اعضای 
انجمن اسلامی و بسیج دانشجویی دانشجویان 
دانش��گاه تهران، امیرکبی��ر و خواجه نصیر در 
تجمعی مقابل ساختمان وزارت صنعت، معدن 
و تجارت با ش��عارهای مختلف اعتراض خود را 
ب��ه واردات بی رویه اعلام کردند. براس��اس این 
گزارش این دانش��جویان با شعارهایی از جمله 
دستان تولیدکننده داخلی را باز کنید، رانت های 
اتاق بازرگانی را قطع کنید، قرارداد ترجیحی با 
ترکیه ترکمنچای اقتص��ادی و... اعتراض خود 
را اع��لام کردند.  یکی از دانش��جویان با بیان 
اینکه ما دانش��جویان نسبت به اقدامات وزارت 
صنعت، معدن و تجارت درباره واردات بی رویه 
اعتراض داریم، گفت: فش��ار واردات کشور را از 
پای درآورده اس��ت، ما احس��اس خطر کردیم 
تا با این تجمع مطالبات م��ان را به گوش وزیر 
صنعت، معدن و تجارت برس��انیم. عده ای که 
وابس��ته به دولت می ش��وند تمام سعی شان را 
می کنند به گونه ای وارد اتاق بازرگانی شوند اما 

اتاق بازرگانی جای رانتخواری نیست. 

عملکرد ضعیف دولت یازدهم 
در مبارزه با فساد

س��تاد مبارزه با مفاس��د در دولت یازدهم 
عملکرد قابل توجهی نداشته است.

نمایندگان قوه مقننه در ستاد مبارزه با مفاسد 
اقتصادی طی نام��ه ای خطاب به رئیس  مجلس 
تاکید کردند این ستاد در دولت یازدهم خروجی 
و عملکرد قابل توجهی نداش��ته است. به گزارش 
فارس، نماین��دگان قوه مقننه در س��تاد مبارزه 
با مفاس��د اقتصادی طی نام��ه ای خطاب به علی 
لاریجانی، رئیس مجلس شورای اسلامی  انتقاداتی 

نسبت به عملکرد این ستاد مطرح کردند.
 در بخشی از این نامه آمده است:

 آیین نامه اجرایی آن هم کامل نوشته نشد 
ک��ه مدت آن منقضی ش��د و در واقع بهترین 
قانون مبارزه با مفاسد اقتصادی در مقطع کنونی 
عملا بی خاصیت شد. اوقات تشکیل جلسات آن 
هم هر 15 روز یک بار که اکنون از ماه گذشته 
و در اوقات فوت شده روز یعنی 3 و نیم تا 5 بعد 
از ظهر گواه بی انگیزه بودن در مبارزه با مفاسد 
اقتصادی اس��ت. به هر ح��ال به حکم وظیفه 

شرعی و قانونی موارد فوق اعلام شد.

نعمت زاده: 
با شورای رقابت مشکلی نداریم

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: با شورای 
رقابت مشکلی نداریم و معاونان این وزارتخانه با 
این ش��ورا در زمینه واردات خودرو جلس��ه ای 
داشتند تا قانون اجرا شود. محمدرضا نعمت زاده 
در حاشیه اجلاس کمیسیون مشترک ایران و 
بلاروس گفت: هر واردکننده خودرو طبق قانون 
باید امکانات و توانمندی تعمیر، نگهداری و ارائه 
خدمات پس از فروش را داشته باشد و قطعات 
یدکی خودرو را تامین کن��د. وی افزود: اما در 
چند س��ال گذشته اجرای قانون کمرنگ شده 
است و شاید یک دلیل آن تحریم باشد و اینکه 
هر کسی شروع به وارد کردن خودرو کرد بدون 
اینکه خدمات پس از فروش داشته باشد. وزیر 
صنعت گفت: شکایات زیادی به ما رسیده است 
که بررسی کردیم و مشخص شد قانون باید اجرا 
ش��ود اما چون شرایط کشور ویژه است گفتیم 
طبق قان��ون نمایندگی های مج��از که امکان 

تعمیر و نگهداری دارند، خودرو وارد کنند.

وعدهجدیدوزیرراهوشهرسازی
سال آینده افزایش قیمتی 

در بخش مسکن نخواهیم داشت
وزیر راه وشهرسازی درباره نرخ مسکن در سال 
آینده گفت: سال 94 اتفاق قیمتی خاصی درباره 
مسکن نداریم. به گزارش فارس،  عباس آخوندی 
در حاشیه نشس��ت تخصصی مدیران راهداری 
توس��عه مدیریت منابع و ساخت و توسعه ادارات 
کل راه وشهرسازی درباره قیمت مسکن در سال 
آینده اظهار داش��ت: پیش بینی ما این است که 
سال آینده اتفاق خاصی در بخش نرخ مسکن رخ 
نمی دهد. وزیر راه وشهرس��ازی افزود: حتی اغلب 
کارشناسان مس��کن هم پیش بینی افزایش نرخ 
مسکن در س��ال آینده را ندارند. وی در پاسخ به 
این سوال که عده ای خانه های خود را نگه داشتند 
تا س��ال آینده با قیمت بالا به فروش برس��انند، 
گف��ت: به هر ح��ال تاکید می کنم س��ال آینده 
افزایش قیمتی در بخش مسکن نخواهیم داشت. 

 جزئیات مسکن اجتماعی اعلام شد
حامد مظاهریان در پاسخ به پرسشی درباره 
جزئیات طرح مسکن اجتماعی و اقشار کم درآمد، 
گفت: این طرح با نام »تأمین مس��کن اقش��ار 
کم درآمد« برای ساخت سالانه 1۲5 هزار واحد 
مسکونی طراحی و تدوین شده که قرار است در 
طول ۶ سال به اجرا دربیاید. معاون امور مسکن 
و ساختمان وزارت راه و شهرسازی با بیان اینکه 
این طرح مجموعا برای ۷5۰ هزار واحد مسکونی 
خانوارهای شهری عملیاتی می شود، افزود: برنامه 
مشترک تأمین مس��کن با همکاری دو وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و راه و شهرس��ازی 
انجام می ش��ود؛ به این صورت که ساماندهی و 
تهیه گروه های هدف از سوی وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی اس��ت و وزارت راه و شهرسازی 
نیز زمین مورد نیاز برای ساخت وس��از را تأمین 
می کند. مع��اون وزیر راه و شهرس��ازی تامین 
منابع مالی این طرح را از محل های »یارانه های 
مسکن«، »مابه التفاوت نرخ تسهیلات«، »منابع 
داخلی وزارت های راه و شهرسازی و تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی«، »تس��هیلات بانکی«، »آورده 
متقاضیان« و »خیران مسکن ساز« عنوان کرد. 
گفتنی است طرح مسکن اجتماعی با نام »تأمین 
مسکن اقشار کم درآمد« که با تفاهم وزارت های 
راه و شهرس��ازی و تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در هفته های گذش��ته نهایی شد، یکشنبه 1۰ 
اسفند با حضور اسحاق جهانگیری، معاون اول 
رئیس جمهور در ش��ورایعالی رف��اه به تصویب 
رس��ید. در این طرح که ویژه اقش��ار کم درآمد 
و دهک ه��ای اول و دوم جامع��ه تدوین ش��ده، 
روش ه��ای مختلفی برای تأمین مس��کن این 
خانوارها پیش بینی شده است که به مرور و در 

طول ۶ سال اجرایی می شود.

ایران با تولید یک میلیونی 
هجدهمین خودروساز جهان شد

تولید خودروی ایران با افزایش 4۶/۷ درصدی 
در سال ۲۰14 به یک میلیون و 9۰ هزار و ۸4۶ 
دس��تگاه رسید. س��ازمان بین المللی سازندگان 
وسایل نقلیه موتوری با انتشار آمار تولید خودروی 
جهان در سال ۲۰14 اعلام کرد تولید خودروی 
ایران در این س��ال به بالای یک میلیون دستگاه 
رسیده است. براساس این گزارش تولید خودروی 
ایران در این س��ال با رشد 4۶/۷ درصدی نسبت 
به س��ال قبل مواجه شده و به یک میلیون و 9۰ 
هزار و ۸4۶ دستگاه رسیده است. تولید خودروی 
س��واری ایران در این س��ال 9۲5 ه��زار و 9۷5 
دستگاه بوده است. ایران در این سال همچنین 
1۶4 ه��زار و ۸۷1 دس��تگاه خ��ودروی تجاری 
تولید کرده است. در میان کشورهای خودروساز 
جهان، ایران رتبه 1۸ را در س��ال ۲۰14 به خود 
اختصاص داده است. چین با تولید ۲3 میلیون و 
۷۲۲ هزار دستگاه بزرگ ترین خودروساز جهان 
در این س��ال بوده است و آمریکا با 11 میلیون و 
۶۶۰ هزار دس��تگاه در رتبه دوم و ژاپن با 9 هزار 
و ۷۷4 هزار دستگاه در رتبه سوم قرار گرفته اند. 
کشورهایی مثل ایتالیا، استرالیا، اتریش و هلند 
تولید خودروی کمتری نسبت به ایران در سال 
۲۰14 داش��ته اند. ایران در میان تولیدکنندگان 
خودرو طی س��ال ۲۰14 دو رتبه صعود داشته 
است. رتبه ایران در س��ال ۲۰13 که ۷43 هزار 
دستگاه خودرو تولید کرد ۲۰ اعلام شده بود. به 
لحاظ میزان رشد تولید خودرو در سال ۲۰14، 
رتبه دوم جهان به ایران رس��یده است. فنلاند با 
رشد 4۸4 درصدی تولید خودروی خود در سال 
۲۰14 در رتب��ه نخس��ت از این نظر قرار گرفته 
است. کل تولید خودروی فنلاند در این سال 45 

هزار دستگاه اعلام شده است.

همایش »ضرورت تشکیل نهاد 
داوری در اصناف« برگزار می شود

دبیر همایش »ضرورت تشکیل نهاد داوری 
در اصن��اف« گفت: این همایش در س��طحی 
گسترده و با حضور مقامات کشوری و اصناف 
در مرکز همایش های بین المللی صداوس��یما 
برگزار خواهد ش��د.  به گزارش روابط عمومی 
این همای��ش محمد فاضلی گف��ت: همایش 
ض��رورت تاس��یس نه��اد داوری در اصناف با 
همکاری موسس��ه ع��دل پویان زری��ن و اتاق 
اصناف ایران در تاریخ دوشنبه 93/1۲/1۸ و در 
سالن همایش های صداوسیما برگزار خواهد شد 
و از همه رؤس��ای اتحادیه های صنفی، رؤسای 
اتاق های اصناف در کشور و مجموعه مدیریتی 
و ریاس��تی ات��اق اصناف ای��ران و معاونان این 
مجموعه برای ش��رکت در این همایش دعوت 
شده اس��ت.  دبیر همایش ضرورت ایجاد نهاد 
داوری در اصناف از حضور اس��اتید صاحب نظر 
و صاحب سبک ملی و بین المللی داوری در این 
همایش خبر داد و گفت: مقاماتی از قوه قضائیه 
و کمیسیون حقوقی مجلس شورای اسلامی، 
وزارت کش��ور و وزارت بازرگان��ی و برخ��ی 
ارگان ه��ای دیگر که به نحوی درگیر مس��ائل 
حقوقی و صنفی هستند در این همایش حضور 

خواهند داشت. 

اخبار

3اقتصاد

گروهاقتصادی:نشست عصر دیروز شورایعالی کار که 
قرار بود تکلیف افزایش حداقل مزد سال آینده کارگران 
را روشن کند، بدون نتیجه پایان یافت. به دلیل اختلاف 
نظره��ا و باقی مان��دن مباحث فراوان درب��اره میزان 
افزایش حقوق، این نشست بدون هرگونه نتیجه ای به 
اتمام رسید. وی خاطرنشان کرد: برنامه ریزی شده تا 
در دو نوبت دیگر ش��ورایعالی کار طی روزهای آینده 
تش��کیل جلس��ه بدهد و تکلیف میزان افزایش ها در 
بسته مزد س��ال آینده روشن شود. تاکنون این شورا 
تصمیماتی درباره افزایش ۲۰ هزارتومانی حق مسکن 
سال آینده مش��مولان قانون کار و همچنین افزایش 
روزانه 5۰۰ تومانی حق س��نوات از ابتدای سال آینده 
اتخاذ کرده ولی مباحث درباره میزان افزایش حداقل 
دستمزد، حقوق سایر گروه های شغلی، حق بن نقدی 
و... باقی مانده است. شورایعالی کار تنها 1۷ روز دیگر 
برای تعیین تکلیف بس��ته مزدی س��ال 94 کارگران 
و مش��مولان قانون کار فرص��ت دارد و در این مقطع 
باید نسبت به افزایش های جدید تصمیم گیری شود. 
بررسی ها و پیگیری های نظرات کارگران و کارفرمایان 
نش��ان می دهد که افزایش ها در سال آینده به اندازه 
بسته مزدی سال جاری نخواهد بود و به مراتب ارقام 

کمتری در این زمینه محل بحث و بررسی است.
دفاعنمایندگانکارگری ■

عضو کانون شوراهای اسلامی کار با اعلام این خبر 
که نمایندگان کارگری از حداق��ل مزد عادلانه برای 
سال 94 بر مبنای سبد معیشتی دفاع می کنند، گفت: 
پیشنهاد نمایندگان کارفرمایی برای افزایش دستمزد 
بر مبنای نرخ تورم با واقعیت های فعلی شکاف  زیادی 
دارد. داوود ق��ادری در گفت وگو با فارس با اش��اره به 
اینکه حداقل مزد منصفانه برای سال 94 با پیشنهاد 
نمایندگان کارفرمایی اختلاف زیادی دارد، گفت: تورم 
امسال 15/۸ درصد اعلام ش��ده، در حالی که قدرت 
خرید کارگران بر مبنای تبصره دوم ماده 41 قانون کار، 
کاهش 3۶۶ هزار تومانی را نشان می دهد. وی افزود: 
درآمد ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان با احتساب قدرت 
تأمین س��بد معیش��تی و تورم، حداقل میزانی است 
که می تواند عقب ماندگی های گذشته را جبران کند. 
قادری با اشاره به سبد معیشتی منتشر شده در سال 
۸5 توس��ط وزارت کار گفت: اگر این سبد معیشتی 

در س��ال ۸5 مبنا قرار گیرد و پ��س از آن، تورم های 
سالانه اضافه شود، رقم فعلی بیش از آن چیزی خواهد 
بود که نمایندگان کارفرمایی به آن اش��اره دارند. وی 
گفت: نمایندگان کارفرمایی افزایش حداقل مزد سال 
94 را براساس نرخ تورم یعنی همان 15 درصد اعلام 
می کنند، در حالی که طبق گزارش های رسمی 3۶۶ 
هزار تومان معادل 5۷ درصد از قدرت خرید کارگران 
کاسته شده است. این نماینده کارگری خواستار تعیین 
حداق��ل مزد و مزایا بر مبنای ق��درت خرید کارگران 
در تأمین س��بد معیش��تی ش��د و تأکید کرد: قطعاً 
حداقل های زندگی کارگری برای تأمین حداقل سبد 
معیشتی کمتر از ۲میلیون تومان نخواهد بود، در حالی 
که س��ال گذشته حداقل مزد در شورایعالی کار ۶۰۸ 
هزار تومان تعیین ش��د. وی افزود: سال آینده قطعاً از 
قدرت خرید کارگران بیش از اینها کاسته خواهد شد 
که این موضوع باید در شورایعالی کار مدنظر قرار گیرد.

کارگرانصدقهنمیخواهند ■
رئیس فراکسیون کارگری مجلس در آستانه تعیین 
مزد کارگران برای س��ال 94 گفت: کارگران از کسی 

صدقه نمی خواهند، فقط حقوق به غارت رفته خود را 
که نان س��ر سفره آنها را به خانه های ثروتمندان برده 
اس��ت، می خواهند. علیرضا محجوب صبح دیروز در 
نطق میان دستور خود در صحن علنی مجلس، با اشاره 
به آخرین مذاکرات کارگران و کارفرمایان در شورایعالی 
کار گفت: اینکه نماین��دگان کارفرمایان با کارگران و 
درخواست های مشروع آنها موافقت نمی کنند و آنها 
را حواله به دولت می دهند جای تعمق است در حالی 
که آنها ]کارفرمایان[ س��هم تورم خود را گرفته و در 
جیب گذاشته اند.  رئیس فراکسیون کارگری مجلس 
با اشاره به برگزاری جلسات متعددی درباره دستمزد 
در فراکسیون کار از آذرماه تاکنون، نکاتی را براساس 
نتایج این جلسات بیان کرد. او گفت: اول آنکه کارگران 
از کسی صدقه نمی خواهند، فقط حقوق به غارت رفته 
خود را که نان سر سفره آنها را به خانه های ثروتمندان 
برده است می خواهند. دبیرکل خانه کارگر با اشاره به 
این سخن اقتصاددانان که »تورم جشن ثروتمندان و 
عزای فقراست«، تاکید کرد: سهم داده نشده کارگران 
از تورم سال 93 را بدهید.  گفتنی است دستمزد سال 

93 کارگ��ران حدود 1۰ درصد کمتر از نرخ رس��می 
تورم تصویب ش��ده بود. محجوب در تشریح دومین 
نکته جلسات یادشده گفت: نمایندگان کارفرمایان در 
این شورا و همه کارفرمایان محترم و همه نمایندگان 
محترم مردم و مردم ش��ریف توجه داشته باشند که 
براب��ر تحقیق معاونت رواب��ط کار وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی در س��ال 9۲ سهم مزد از قیمت تمام 
شده فقط 5۶/5 درصد است یعنی سهم کار و کارگر 
از قیمت تمام شده از سهم پولشویان در تورم و قیمت 
تمام شده کالا ها ناچیز تر است.  محجوب تصریح کرد: 
تا اس��م کارگر و حقوق کارگر می آید همه مشکلات 
ت��ورم را ب��ه او نس��بت می دهند؛ اینک��ه نمایندگان 
کارفرمایان با کارگران و درخواس��ت های مشروع آنها 
موافقت نمی کنند و آنه��ا را به دولت حواله می دهند 
جای تعمق اس��ت در حالی که آنها سهم تورم خود را 
گرفته و در جیب گذاشته اند و حال به جای پرداختن 
حقوق و س��هم ناچیز کارگران، گربه رقصانی کرده و 
برای تصمیم گیری امروز و فردا می کنند که جای گله 

و توجه ویژه است. 

پایانبینتیجهجلسهدیروزشورایعالیکار

تعیین دستمزد کارگران به تعویق افتاد
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دبیر انجمن صنفی کارخانه های 
قند و ش��کر از بی نیازی کشور از 
واردات ش��کر تا ابتدای پاییز س��ال آینده خبر داد و 
گفت: به رغم اینکه قیمت شکر برای امسال کیلویی 
۲1۰۰ تومان مصوب و اعلام شد، به دلیل انباشتگی 
این محصول، هر کیلو شکر به قیمت پارسال )195۰ 
تا 19۷۰ تومان( فروخته می ش��ود. بهمن دانایی در 
گفت وگو با ایس��نا، اظهار کرد: امس��ال از نظر تولید، 

یک��ی از بهتری��ن ش��رایط را 
داش��تیم؛ به گونه ای که تا پایان 
بهمن  ماه یک میلی��ون و ۲۲4 
هزار تن ش��کر از منابع داخلی 
تولید شد و با توجه به در دست 
تولید بودن حدود ۷5 هزار تن 

دیگر تا پایان س��ال، پیش بینی می شود میزان تولید 
شکر در سال جاری به حدود یک میلیون و 3۰۰ هزار 
تن برسد که در تاریخ صنایع قند این رکورد بی سابقه 
اس��ت. وی با اش��اره به س��یر نزولی تولید شکر طی 
سال های گذشته گفت: آخرین موجودی کارخانه های 
قند و شکر که در ابتدای اسفند ماه دریافت شد، یک 
میلی��ون و ۲۶۲ هزار تن بود ک��ه 1۰۸ هزار تن آن 

ب��ه بخش خصوصی، ۶۸۶ هزار ت��ن به کارخانه های 
قن��د و ش��کر و ۶۸ هزار تن آن به ش��رکت بازرگانی 
دولتی تعلق دارد. دبی��ر انجمن صنفی کارخانه های 
قند و ش��کر ادامه داد: با توجه به موجودی ش��کر در 
انبارهای کارخانه ه��ا و میزان مصرف 1۸۰ هزار تنی 
این محصول در هر ماه، تا پایان شهریورماه سال آینده 

نیازی به واردات شکر نخواهیم داشت.
اصراربروارداتغیرقانونی ■

به رغم  اظهار ک��رد:  دانایی 
پیگیری و ایستادگی وزیر جهاد 
کش��اورزی برای جلوگیری از 
واردات شکر طی 9 ماه گذشته، 
برخ��ی همچن��ان ب��ه دنبال 
واردات این محص��ول بودند و 
به رغم اینکه از مهرماه تاکنون هیچ محموله ای دارای 
ثبت س��فارش قبلی نبود، چند کشتی دیگر نیز در 
بندر امام )ره( ترخیص ش��د. ب��ه گفته وی در حال 
حاضر دو کش��تی دیگر که حامل ۸4 هزار تن شکر 
است در بندر امام )ره( مانده و هنوز ترخیص نشده  
است که نشان می دهد مشکلی در واردات، اسناد و 

مجوزهای آنها وجود دارد.

سخنگوی ائتلاف فراگیر ایرانی آباد 
با بیان اینکه باید برای شرایط لغو 
تمام تحریم ها برنامه مناسبی داشته باشیم، گفت: 
اگر کشور هیچ برنامه ای برای شرایط حذف تحریم 
نداشته باشد با باز شدن در های کشور یک فاجعه 
ب��رای تولیدکنندگان ایجاد خواهد ش��د. ابراهیم 
زرگر دیروز در نشس��ت خبری خود با خبرنگاران 
به تش��ریح محورهای برنامه ائتلاف فراگیر ایرانی 
آباد پرداخت و با اش��اره به اینکه لیس��ت اعضای 
این ائتلاف ب��ر خلاف س��ایر گروه های متقاضی 
حضور در انتخابات اتاق بازرگانی، صنعت، معدن 
و تجارت کمتر از 4۰ نفر اس��ت، اظهار داشت: ما 
لطمه های زیادی از سیاس��ی ش��دن موضوعات 
دیده ایم به همین س��بب امیدوارم انتخابات اتاق 
بازرگانی از مس��ائل سیاس��ی به دور باشد.  وی با 

اش��اره ب��ه اینکه احس��اس 
می کنم انتخابات امسال اتاق 
موضوعات  درگی��ر  بازرگانی 
سیاس��ی شده اس��ت، افزود: 
اتاق بازرگانی، صنعت، معدن 
و تج��ارت یک محل صنفی 

ب��رای بخش خصوصی اس��ت که باید ب��ه دور از 
رنگ ه��ای تبلیغاتی به بررس��ی مطالبات فعالان 
اقتصادی بپردازد. زرگر با اعلام اینکه درصددیم با 
تدوین برنامه هایی منسجم از سطوح استراتژیک به 
فاز عملیاتی حرکت کنیم، گفت: البته نباید از اتاق 
بازرگانی توقع زیادی داشته باشیم بلکه این بخش 

می تواند با ارائ��ه راهکارها و 
اقدام��ات لازم در کنار دولت 
گام ه��ای مؤثری را برای رفع 
مش��کلات بخش خصوصی 
ب��ردارد ام��ا تحق��ق اهداف 
ارتباط نزدیک��ی با همکاری 
بخش ه��ای مختلف با یکدیگر دارد. س��خنگوی 
ائتلاف فراگیر ایرانی آباد اضافه کرد: بنده معتقدم 
بخش خصوصی دارای پتانسیل بسیار بالایی است 
اما نباید فقط بر این تکیه کرده و بخش های تعاونی 
و دولتی را نادیده بگیریم بلکه رش��د و توسعه هر 
اقتصاد با همکاری تمام بخش ها امکان پذیر است. 

وی با اش��اره به اینکه باید برای ش��رایط لغو تمام 
تحریم ها برنامه مناسبی داشته باشیم، گفت: اگر 
کش��ور هیچ برنامه ای برای شرایط حذف تحریم 
نداشته باشد با باز شدن در های کشور یک فاجعه 
برای تولیدکنندگان ایجاد خواهد ش��د.  زرگر بر 
لزوم تدوین برنامه های منس��جم برای بخش های 
مختلف کش��ور در ش��رایط حذف تمام تحریم ها 
تأکید کرد و اظهار داشت: اما متأسفانه بنده هنوز 
چنین برنامه ای را از سوی دولت مشاهده نکرده ام. 
این عضو ائتلاف فراگیر ایرانی آباد با اشاره به اینکه 
بنده نظر مثبتی ب��ه حرکت های هلدینگی دارم، 
تصریح کرد: البته نباید موضوع هلدینگ ها درگیر 
مس��ائل رانتی شود ولی در مجموع در کشورهای 
توس��عه یافته هلدینگ ها نقش مؤثری در توسعه 

آنها ایفا می کنند.

بع��د از افزایش ۸ ه��زار تومانی 
قیمت اوراق تس��هیلات مسکن 
در هفته گذش��ته، قیمت این اوراق در هفته جاری 
متعادل تر ش��د و به همان قیم��ت ۸۰ هزار تومان 
رس��ید. به گزارش ایس��نا، قیمت اوراق تسهیلات 
مس��کن که در هفته گذشته افزایش قابل توجهی 
پی��دا کرده و از ۸۰ هزار تومان در ابتدای بهمن، به 
۸۸ هزار تومان رسیده بود، در روزهای اخیر مجددا 
کاهش یافت و به قیمت ۸۰ هزار تومان بازگش��ت. 
اوراق تسهیلات مس��کن یا همان »تسه« که برای 
متقاضیان دریافت وام مس��کن مورد استفاده قرار 

می گی��رد، بعد از ی��ک دوره اف��ت تقاضا و کاهش 
قیمت، در بهمن م��اه مورد توجه ق��رار گرفت و با 
افزایش قیمت مواجه ش��د. ای��ن اوراق که در نیمه 
اول امس��ال به قیمت 1۰۰ هزار تومان رسیده بود، 
از آذر ماه روند متعادل تری به خود گرفت و با ادامه 
رکود در بازار مسکن تا سطح ۷۷ هزار تومان کاهش 
پی��دا کرد و هزینه متقاضیان دریافت وام را کاهش 
داد اما با مطرح ش��دن شائبه افزایش وام مسکن به 

۶۰ میلیون تومان در بهمن ماه، این بازار با تحرک 
مواجه شد و قیمت »تسه« تا حدودی افزایش پیدا 
کرد به طوری که قیمت »تس��ه« خرداد ماه از ۸۰ 
هزار توم��ان در ابتدای بهمن ماه به ۸۸ هزار تومان 
در ششم اسفندماه رس��ید. این در حالی است که 
ای��ن اوراق از ابتدای هفته رون��د نزولی خود را آغاز 
کرده و با کاهش تقاضا به قیمت های ابتدای بهمن 
رس��یده اس��ت به طوری که هم اکنون »تسه« دی 

و آبان ماه با قیمت ۸۰ هزار تومان و تس��ه شهریور، 
مرداد و اردیبهش��ت ماه به قیم��ت ۷9 هزار تومان 
معامله می شود. اوراق تسهیلات مسکن اوراقی است 
که متقاضیان استفاده از انواع تسهیلات مسکن باید 
در ازای ه��ر 5۰۰ هزار تومان، یک برگه حق تقدم 
تسهیلات مسکن خریداری کرده و به بانک مسکن 
ارائه کنن��د. یعنی برای دریاف��ت وام 45 میلیونی 
مسکن باید 9۰ ورقه حق تقدم تسهیلات خریداری 
ش��ود که با احتس��اب قیمت ۸۰ هزار تومانی این 
اوراق، متقاضی دریافت وام باید حدود ۷ میلیون و 

۲۰۰ هزار تومان برای خرید این اوراق هزینه کند.

دولت بای��د ب��ا ارائ��ه تمهیداتی، 
ناامیدی را از صنع��ت چای بردارد 
تا کش��اورزان به باغات بازگردند؛ اکنون ش��رایط به 
گونه ای شده که کشاورزان در خیابان ها قدم می زنند. 
نعمت یاورزاده، رئیس سابق سندیکای کارخانه های 
چای شمال در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در دهه 
۷۰ به طور متوسط 3۰۰ هزار تن برداشت برگ سبز 
چای داشتیم که در حال حاضر این رقم به ۷۰ هزار 

تن کاهش یافته است. وی ادامه 
داد: کارخانه ه��ای چایس��ازی 
هزینه های ثابتی دارند که این 
هزینه ها هیچ تناسبی با درآمد 
ندارد. هم اکن��ون کارخانه های 
چایس��ازی به ان��دازه یک دهم 

ظرفی��ت کار می کنند، چرا که توان تامین مواد اولیه 
را ندارن��د. به گفته یاورزاده بعید اس��ت که صندوق 
توسعه چای هم بتواند اقدام قابل توجهی برای نجات 
این صنعت انجام دهد، چرا که سوابق نشان می دهد 
این صندوق ها کارآیی لازم را ندارند. باید س��ازوکاری 
تعریف ش��ود که تس��هیلات این صن��دوق به جای 
معیشت کشاورزان، وارد تولید چای شود اما احتمالا 

همچون سال های گذشته، خرج معیشت کشاورزان را 
تامین خواهد کرد. رئیس سابق سندیکای کارخانه های 
چای ش��مال با اش��اره به پراخت تسهیلات به زراعی 
چای گفت: تا به حال هیچ تس��هیلاتی به چایکاران 
داده نشده اس��ت. البته کشاورزان منتظر این پول ها 
نیس��تند بلکه به امید توجیه اقتصادی چای هستند 
که این امر نیز بستگی به قیمت تمام شده برگ سبز 
دارد. ی��اورزاده با بیان اینکه مس��ؤولان هیچ طرح و 
برنام��ه ای ب��رای نجات صنعت 
چ��ای ندارند، اظهار کرد: برخی 
تصمیم گی��ر  دس��ت اندرکاران 
در صنعت چ��ای نه می گذارند 
بخش خصوص��ی کار کند و نه 
توان مدیریت دارند. او مشکلات 
چای را در یک بازه زمانی مشخص، قابل حل دانست 
و خاطرنشان کرد: سنجش مزیت اقتصادی، شناخت 
شرایط بالقوه و بالفعل از تولید تا مصرف و در نهایت 
اجرا، کار پیچیده ای نیست که نتوان از عهده  آن برآمد. 
سیستم حراج که در حال حاضر بسیاری از کشورهای 
صاحب صنعت چای از آن استفاده می کنند یکی از 

الزامات این صنعت است که در ایران وجود ندارد.

فروششکربهقیمتپارسالبهدلیلانباشتگی

کاهشقیمتاوراقتسهیلاتمسکن

دولتبرایزمانلغوتحریمهابایدبرنامهداشتهباشد
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